
      

 

 

Skolebestyrelse 

Tirsdag den 7.november 2023   

17.00 – 19.00            

          

Deltagere:      

Forældre      
   Marie-Louise Dalager Jørgensen (MJ) 

Morten Skovsen (MS) Afbud 
Simon Bo Larsen (SL) 
Charlotte B. Bruun (CB) Afbud 
     

 Stinne Østergaard Poulsen (SP) 
Anne Hammer (AH) 
Lise Majgaard Mortensen (LM) 
Lene Laursen (LL) Afbud 
Lærke Broge Henriksen (LM) 
 
 

Suppleanter      Kim David Rise (KR) 
 

Marie Pedersen (MP)  Afbud 

Medarbejdere      Heine Jesper Nielsen (HJN) Torben Schou (TS) 

Elever      Bertram Brink Madsen (BBM) Ikke mødt op 
 

  Tore Friis Diers (TRD) Afbud 

Ledelse      

   Martin Christensen (MC)      
     

  
Christian Henriksen (CH)    

 

Vi får besøg af Selma og Silas fra 6.årgang, som er medlemmer af Bæredygtighedsrådet.  

Betegnelser i dagsorden betyder:      

(O) - Orientering      

(D) – Drøftelse       

(B) – Beslutning      

(T) – Tilsyn       

      

 

 

 

 

 

 

 

 

      

      



  

  

      

Dagsordenspunkter      

         

 Referat      

 1      Formalia      
Tid: 17.00-17.05      

      

1.1 Tilstedeværelse/afbud      
1.2 Godkendelse af dagsorden  

1.3 Godkendelse af referat     

   

CH 1.1 Afbud fra MS, CB, LL, MP, TRD. BBM mødte ikke op. 

1.2 Godkendt, dog medbeslutning om at starte ned 
punkt 3 af hensyn til bæredygtighedsrådet 

1.3 Godkendt 

 2     Meddelelser (O)    
Tid: 17.05-17.25      
 
 
2.1 Elevråd     
 
 
 
2.2 Medarbejdere   
   
 
 
 
2.3 Forældre    
   
 
 
 
 
 
2.4 Ledelse   
 

 Alle   2.1 Elevråd er ikke til stede denne gang 
 

2.2 SFO er i gang med den nye struktur, som også er 
meldt ud til forældre og elever. Overordnet 
tilbagemelding blandt medarbejderne er positivt. 
Skolernes motionsdag forløb rigtig godt. Der var en god 
stemning på ruten. Det var en god dag.  
 
2.3 Der ønskes mere forældre/bestyrelsesdeltagelse til 
personalets dag. Tiden bør rykkes til 7.45, og man bør 
sikre at alle medarbejdere kan se forældre 
 
2.4 MC præsenterer skolens nye skilte (visualisering af 
værdier) De bliver opsat i skolegården og på skoletorvet. 
I sidste uge gennemførte vi eftersyn af samtlige elev-
Chromebooks på Virupskolen. Formålet med projektet 
var bl.a., at alle elev-Chromebooks skulle have et 
gennemsyn for fejl ved skruer, touch og andre skader 
relateret til eventuelle skruefejl. Ledelsen igangsætter 
beskrivelse af hændelsesforløb på de Chromebooks, 
som skal repareres. Herefter vil man gennemgå 
hændelsesforløb og tage stilling til erstatningsansvar. 
 
Det er ledelsens oplevelse, at mange elever har ”skjult”, 
at de har haft en Chromebook med skader eller 
mangler. 
 
Ledelsen har møde med Viruphuset i forhold til 
forventningsafstemning om og regulering af elevadfærd 
i Viruphuset. MC og Dennis (forpagter Cafe V) samler 
udskolingseleverne på fortællertrappen for at snakke 
om god adfærd.  
 
MC kan med glæde meddele, at madordningen kommet 
godt fra start 
 

3 Besøg af Bæredygtighedsrådet (O + D) 
 
Tid: 17:25-17:40 

 MC Selma og Silas præsenterer deres arbejde fra 
bæredygtighedsrådet og den Grønne Festival. Et godt 
oplæg og indspark, som man kan læse mere om i 
kommende Forældrenyt. 
 
Selma og Silas fik samtidig, med deres oplæg, også 
gjort opmærksom på hvilke behov og ønsker de har for 
fremtiden. Dem har MC noteret sig samt bestyrelsens 
tanker om biodiversitet og bæredygtighed. 
Et stort ønske om at bruge rådet lokalt til Virup 
festivalen. 



Naturfagsmaraton kan også være en platform , hvor 
rådet kan spille en rolle. 
Forslag om at inddrage Afdeling A som miniassistenter 
 

  4       Opsamling på skole/hjemsamarbejdet (T + 
B) 
Vi samler op på arbejdet fra skoleåret 
2022/23. 
 
Bestyrelsen formulerer tilsynsspørgsmål til 
lærere og pædagoger. Der er afsat tid i 
årsplanlægningen, så lærere og pædagoger 
kan arbejde og drøfte bestyrelsens 
opmærksomheder.  
 
Tid: 17:40-18:10 

  MC 

 

    

   

MC præsenterer og samler op på proces for skole-hjem-
samarbejdet. 

 

Nedenstående spørgsmål skal præsenteres for 
medarbejderne: 

 

- Hvornår oplever I, at skole/hjemsamarbejdet 
fungerer godt? 

- Hvornår oplever I, at samarbejdet udfordrer? 
- Hvad og hvordan kan man bruge input fra 

forældre? 
- Har I konkrete forslag til: 

1. Aula-kommunikation 
2. Udvikling af skole/hjemsamtaler 
3. Forældremøde 

5 Indledende drøftelse om CB (O + D) 
Byrådet har besluttet, at de aarhusianske 
elever fra 5.-10. klasse forsat får udleveret 
Chromebooks i kommende skoleår. Derimod 
bliver det en lokal beslutning, i hvor høj grad 
it skal være en del af hverdagen for eleverne 
i 0.-4. klasse. 
 
Tid: 18:10-18:35 

   MC   Opmærksomheder fra bestyrelsen: 
 

- Udbredt ønske om at udskyde udlevering af CB i 
2.-4.klasse.  

- Kan man indføre klassesæts og opbevaring i 
klasserne?  

- Først udlevering af egen CB i 7.klasse? 
- For meget forstyrrelse i CB - mere end gavn. Så 

lidt som muligt i indskolingen 
- Lærernes didaktik skal stemme overens med de 

materialer, der arbejder sammen med CB. 
- Man skal anvende CB, når det giver mening.  
- Hvor mange lærere er ”afhængige” af at bruge 

Chromebooken i undervisningen? 
- Forstyrrelsen fra Chromebooken fylder 
- Analogt materiale må stadig gerne prioriteres 
- Balance er et nøgleord 
- AI skal have opmærksomhed 

 

6   Kommunikation og inddragelse (D) 
Spiralsamtale i plenum 
 
Hvordan kan vi inddrage og informere mere 
bredt i forældregruppen på skolen? 
 
Hvilke temaer og drøftelser er 
hensigtsmæssige at udfolde for 
forældregruppen? 
 
Tid: 18:35-18:50 

  MJ 
  

Opmærksomheder fra bestyrelsen: 
 
- Hvad kan forældreråd? 
- Hvad kan bestyrelse? 
- Og kan det adskilles? Hvordan kommunikerer vi 

bredt med forældregruppen? 
- Principper i forældreråd? 
- Hvordan opfatter forældre skole-hjem-

samarbejdet?  
- Bedre forståelse for dagligdagen gennem 

forældrerådet? 
- Det er faktisk muligt at kontakte bestyrelsen 

(Postkasse på Aula) 
- Kommunikation er et godt sted at begynde. 

 
Kan man invitere medarbejder fra BU, som kan 
orientere alle forældre, hvad bestyrelsen kan bruges til? 
Forskellige medlemmer fra bestyrelsen er tovholder for 
årgangene? 



Spørgsmål/interview med forældre om specifikke 
emner. Ikke enkeltsager. 
 
 

   8 Eventuelt 
 
Tid: 18:50-19:00 

Alle MC var på besøg i Statsministeriet. Det var en god 
oplevelse… 

     8 Næste møde Alle Svar fra lærergruppen jf. skolehjemsamarbejdet 
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